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105 let
Slavnostní vzpomínka ke 105. výroční vzniku samostatného 

Československa
se uskuteční dne 28. října 2023 v 10 hodin u sochy Svobody.

Program:
 • státní hymna
 • proslov starosty města
 • proslov starostky Sokola Blatná
 • proslov zástupce Jednoty ČsOL
 • položení květin u sochy Svobody

Sokolský běh republiky pořádají Sokolové 
v mnoha městech po celé republice.
I v Blatné se připojujeme a bude se 

startovat ve 14.00 hodin.
Děkujeme Městu Blatná za možnost 

využít Plavecký areál a za velkou ochotu 
Technickým službám.

Základna v Plaveckém areálu umožňuje 
vést trať běhu mimo městský provoz 

a uspořádat různé aktivity pro děti uvnitř 
areálu

Těšíme se na Vaši účast.



Číslo 18 / strana 2 Blatná 27. října 2023 Ročník 34 (44)

ktuality

Pozvánka na podzimní výlovy rybníků
Zveme všechny zájemce na výlovy vybraných rybníků:
30. - 31. 10. Buzický
  8. 11.  Malduchy
  9. 11.  Pančál
13. 11.  Vilímec

Kompletní plán výlovů a více informací získáte na 
www.blatenskaryba.cz

DEN VŠECH SVATÝCH JE POSLEDNÍ, 
KTERÝ LÉTO ZAHÁNÍ

Přiblížil se listopad, měsíc, kdy stromy 
přichází o zbytek listí, mlhavé a mnohdy 
uplakané dny svědčí o ranních mrazících, kdy 
se slunce probouzí často až o poledni a večerní 
tma přichází již o šesté…
KDYŽ O VŠECH SVATÝCH ZIMA NEMÁ 
MOCI, TAK O SVATÉM MARTINĚ O PŮL 
NOCI
KOLEM VŠECH SVATÝCH SE MAJÍ OKO-
PÁVAT STROMY, ABY NESLY HOJNĚ 
OVOCE
KDYŽ NA DUŠIČKY JASNÉ POČASÍ PA-
NUJE, PŘÍCHOD ZIMY TO OZNAMUJE
NA BOHUMÍRA, PŘÍRODA K SPÁNKU 
SE UBÍRÁ (8. 11.)
NA SVATÉHO TEODORA (9. 11.) SEDLÁK 
JEŠTĚ PILNĚ ORÁ

LIDOVÉ ŘEMESLO A PŘEDVÁNOČNÍ 
ČAS – ČAROVNÉ KOUZLO LIDOVÝCH 
VÁNOC

Krůček po krůčku se blížíme k závěru 
roku. Adventní čas se blíží. Postupně dopl-
ňujeme vánoční ozdoby, také medové per-
níčky máme opět v nabídce. Řemeslné dárky 
od srdce u nás najdete vždy, snad není nikoho, 
koho by nepotěšily. Dětská říkadla, hádanky, 
pohádky, pověsti i koledy, to vše k vánočnímu 
času patří. Originální přání, dnes již téměř ne-

bývalé, si také jistě najdou své obdivovatele. 
Vánoční kresby akademického malíře Jana 
Hály i nezapomenutelné kresby jeho vnuka 
Jana Olejníka s blatenskou tématikou,  máme 
stále v naší nabídce.

Dlouhé večery, které nás čekají, si mnoh-
dy zpříjemňujeme svitem svíček. Když 
svíčky, tak ze včelího vosku. Jejich medová 
vůně nám zpříjemňuje čas rozjímání, svítí 
jasným plamenem, nekouří, do vzduchu se 
tak nedostávají žádné škodlivé látky. Jsou 
tím nejlepším z přírody. Vyrábí se stáčením 
z pláství, odléváním nebo máčením. Doplnili 
jsme různé druhy – čajové, plovoucí, malé 
na stromeček, stáčené, ale i dlouhé, tenké 
do přírodních dekorací i zdobné z forem.

Náš tip: kované zvonky

KDYŽ DLOUHO LISTÍ NEPADÁ, TUHÁ 
ZIMA SE PŘIKRÁDÁ

Eva Fučíková, lidové řemeslo

V sobotu 11.11.2023 přijede opět 
sv. Martin na bílém koni ke Kap-
lance v Blatné. Jako už tradičně 

přijde i pan farář p. Rudolf, 
aby požehnal mladým vínům 

z letošní sklizně, a pak už bude 
jen na nás, abychom tato vína 

ochutnali. 
Tak nezapomeňte, začínáme 

v 11.00 hodin !
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Zprávy
z radnice

Upozornění MěÚ Blatná 
na 2. splátku místního 

poplatku
Druhá splátka poplatku za obecní systém odpadového hospo-

dářství musí být uhrazena do 31. 10. 
Tento poplatek je zaveden obecně závaznou vyhláškou č. 2/2021 

od 1. 1. 2022 a základní sazba poplatku činí 840 Kč. Poplatek má 
paušální charakter – vychází z principu, že z obcí zavedeného systé-
mu odpadového hospodářství má prospěch každá osoba přihlášená 
v obci nebo vlastnící na území obce nemovitou věc.

Poplatky lze zaplatit na účet města Blatná č. 271688994/0300 
s přiděleným variabilním symbolem. Variabilní symboly jsou stejné 
jako v loňském roce – jsou uvedeny na stvrzenkách, případně lze 
požádat o jejich sdělení pracovnice pokladny na tel. 383416145 
a 383416141. Hotově nebo platební kartou lze zaplatit v poklad-
ních hodinách (pondělí a středa 7.30-12.00 a 13.00-16.30, pátek 
7.30-11.30h) na pokladně městského úřadu v č. p. 322. Zde je také 
možno si vyzvednou poštovní poukázku.

UKONČENÍ PROJEKTU SBÍREJ TONER
Vyjádření organizátorů projektu Sbírej 

toner (www.sbirej-toner.cz): 
TENTO PROJEKT BYL UKONČEN

Je nám to moc líto... Náš projekt byl 
zaměřen na renovaci tonerů a veškerý zisk 
z této renovace putoval do vybraných ústavů 
pro mentálně handicapované po celé ČR. Bohužel trh je nyní zaplaven 
levnými jednorázovými tonery z Číny, které se likvidují a není co 
renovovat. Proto jsme byli nuceni projekt ukončit.

Za 15 let se nám podařilo získat 3,6 mil. Kč na podporu ústavů pro 
mentálně handicapované po celé ČR.

DĚKUJEME VŠEM, KDO NÁS PODPOROVALI

Město Blatná bylo od r. 2010 také zapojeno do projektu Sbírej toner, 
sbírali jsme do sběrného boxu v průjezdu budovy MěÚ č.p. 1520. Toto 
sběrné místo je zrušeno z důvodu ukončení projektu.

Tonerové a inkoustové kazety, které obsahují elektronické součásti 
(čip), jsou považovány za elektrozařízení. Proto jsou sbírány především 
v režimu zpětného odběru, což znamená, že prázdné kazety lze vrátit 
na místo, kde byly zakoupeny. 

Tonerové a inkoustové kazety nepatří do zvonu na tříděný 
odpad, ani do popelnice. Pro jejich sběr nejsou určeny ani červené 
kontejnery na sběr drobného elektroodpadu (hrozí znečištění elektra 
od práškové barvy nebo inkoustu). 

Pouze originální tonerové a inkoustové kazety mohou být renovo-
vány a znovu použity. Při renovaci se znovu používá původní vnější 
plastové tělo, mechanické vnitřní součásti se mění za nové a kazeta 
se naplní novou náplní. 

Odpadní tonerové a inkoustové kazety lze také odevzdat 
na sběrné dvory města.

Odbor životního prostředí, MěÚ Blatná 

Město Blatná na 3. místě
Již šestnáctým rokem se uskutečnila celokrajská soutěž ve třídění 

odpadů vyhlašovaná Autorizovanou obalovou společností EKO-
-KOM, a.s. a Krajským úřadem Jihočeského kraje. Soutěž „Jihočeši 
třídí odpady“ je rozdělena do 4 kategorií podle velikostí obcí. Město 
Blatná v kategorii od 2000 do 7000 obyvatel soupeří s dalšími 38 
městy. Za období roku 2022 se naše město umístilo na 3. místě. 
Na slavnostním vyhlášení výsledků soutěže v Alšově jihočeské galerii 
v Hluboké nad Vltavou převzal za město diplom pan místostarosta 
Pavel Ounický a vedoucí odboru životního prostředí Jana Šustrová.

Výsledky soutěže pořadatelé vypočítali ze čtvrtletních výkazů 
o celkovém množství a druzích vytříděných odpadů, které obce 
pravidelně posílají do systému EKO-KOM. Byla hodnocena celková 
výtěžnost v komoditách: plastu, papíru, skla a kovů přepočítaná na 1 
obyvatele. 

Další plusové body pak soutěžící obce dostávaly v doplňkovém 
hodnocení za jiné než nádobové sběry papíru, za oddělený sběr čirého 
skla, za sběr nápojových kartonů a za zajištění dostatečné a dostupné 
sběrné sítě (tj. pro kolik obyvatel obce nebo města slouží 1 průměrné 
kontejnerové hnízdo).

Celkem jsme získali 438 bodů. Na druhém místě bylo město 
Chýnov z okresu Tábor s 439 body a na prvním město Trhové Sviny 
z okresu České Budějovice s 475 body.

Toto ocenění patří zejména našim občanům, kteří své odpady 
nevhazují pouze do popelnice (z které skončí na skládce), ale 
odpady třídí a odnáší do barevných zvonů či do sběrných dvorů. 
DĚKUJEME. 

Bližší informace k soutěži naleznete na web. stránkách: 
https://tridenijedulezite.cz
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Ekonomické okénko Ekonomické okénko 
s Oskarem:s Oskarem:

Střílí se Evropa v boji proti 
CO2 do nohy?

Chtěl bych hned na úvod předeslat, že mám rád, když je diskuze 
o jakémkoliv problému pestrá a neomezuje se pouze na jeden názoro-
vý proud. Proto jsem se také rozhodl následující řádky sepsat a třeba 
trochu rozvířit diskuzi.

Evropské společenství je v současné době nepochybně nejvyspě-
lejším a nejbohatším regionem světa. A je potřeba si na rovinu říci, že 
k tomu přispělo nemalé spalování fosilních paliv a tím pádem velké 
uvolňování CO2 do atmosféry naší planety. Osobně nemám dnešní 
křížové tažení proti emisím CO2 v lásce, a to především v té podobě, 
v jaké je aktuálně praktikováno. CO2 je nepochybně skleníkový plyn 
a jeho vypouštění do atmosféry způsobuje oteplování naší planety. Ale 
vzhledem ke komplexnosti celého planetárního systému a z pohledu 
člověka velmi dlouhým dobám, kdy se to či ono projeví, je dnes 
prakticky nemožné říci, jak velký onen efekt CO2 je. Určitě by bylo 
ideální zbavit se emisí CO2 natrvalo, ale je otázkou, zda nynější přístup 
povede ke kýženému efektu nebo zda bude kontraproduktivní. Proč si 
to myslím? Tak za prvé, Evropa pojala svůj boj proti CO2 velmi striktně 
aniž by existovalo reálné řešení. Solární a větrné elektrárny jsou jistě 
cestou zajímavou, ale je zde jeden technický problém, a to skladování 
elektrické energie. Energetická soustava vyžaduje, aby se vyrobená 
energie rovnala energii spotřebované, a to oba dnes nejpopulárnější 
z obnovitelných zdrojů neumožnují. Problém by byl vyřešen, pokud 
by se podařilo najít způsob, jak efektivně skladovat přebytky energie, 
ale to je onen kámen úrazu, nic takového zatím lidstvo nemá.

Za druhé, přístup Evropy je v tomto snažení velmi alibistický 
a reálně se jedná spíše o zakopávání nepořádku pod koberec. Evropa 
se postupně zbavuje průmyslu, který produkuje velké množství CO2, 
jako je např. tradiční zpracování železné rudy a výroba oceli. Tento 
průmysl však přebírá Čína a Spojené Státy, od kterých Evropa ocel 
musí kupovat. Komíny oceláren se tak přesunuly z Evropy do jiných 
částí světa, ale emise CO2 se z globálního pohledu nikterak nezmě-
nily. Německo jako lídr v boji proti CO2 v současné době produkuje 
nejvíce emisí CO2 za posledních deset let, bylo donuceno, po uzavření 
bezemisních jaderných zdrojů, otevřít a znovu spustit hnědouhelné 
elektrárny. A tak se paradoxně po vynaložení obrovských prostředků 
emise CO2 zvýšily. Argument, který je často bagatelizován, ale je 
poměrně zásadní, je ten, že Evropa produkuje necelých deset procent 
CO2 z celého světa. A našemu oxidu uhličitému je jedno, z které části 
světa je vypouštěn.

Symbolem boje proti CO2 se stala elektromobilita a její až nucené 
nasazení. Elektroauto však opět přenáší komín někam za roh, kde 
není vidět. Pokud máte dnes elektroauto v Česku, pak jezdí z 11 pro-
cent na obnovitelné zdroje, z 53 procent na fosilní paliva (především 
hnědé uhlí) a z 36 procent na jaderný pohon. Takže elektromobil sice 
„nekouří“ lokálně, ale jeho výfukem je komín někde v Počeradech či 
v tom lepším případě v Temelíně. Vzhledem k současné situaci jsou pak 
právě elektroauta provozovaná v Německu těmi vůbec nejšpinavějšími.

Lidé by jistě neměli rezignovat na boj s CO2, ale je zde mnoho 
nevyřešených technických problémů, bez kterých je tento boj bojem 
s věternými mlýny. Ti, kdo by měli mít hlavní roli, nejsou politici, ale 
vědci, a je potřeba maximálně investovat do výzkumu, a to především 
v oblasti skladování energie. Ale každý vědecký výzkum je neskutečně 
nákladný a může si jej dovolit pouze bohatá společnost. A společnost 
v současné době nemůže být bohatá bez levné energie a k tomu zatím 
kroky příliš nesměřují. Co maximálně vítám, je snaha co nejvíce 
navrátit původní přírodu, odstranit narovnání toků, obnovit mokřady 
a remízky, obnovit rašeliniště. Oteplování nám totiž mimo jiné přinese 
větší množství srážek a vodu je v krajině potřeba efektivně zadržet.

(pokrač. na str. 6)

Kdo šetří má za tři
Začít budovat své osobní a rodinné bohatství, to je základem 

budoucí svobody a blahobytu. Jak na to, když je peněženka na konci 
měsíce prázdná?

První je potřeba bez emocí zhodnotit svou stávající situaci. Jaké 
máme příjmy a jaké jsou naše výdaje. Stačí si udělat jednoduchou 
bilanci. Na levé straně sepíšeme příjmy. Na pravé výdaje nezbytné 
pro život (bydlení, energie, jídlo) a ostatní výdaje jako např. zábava 
a cestování.

Když už víme, jak na tom jsme, je třeba se rozhodnout pro změnu. 
Stanovit si cíl (například:

ušetříme si 3 000 Kč měsíčně), zvolit strategii a vybudovat zdravé 
fi nanční návyky.

Strategie zvyšování příjmů. Můžeme se pokusit najít si novou 
a lépe placenou práci. Rekvalifi kovat se na obor, který je na trhu práce 
žádanější. Nebo se naučit nové dovednosti. Ty poté můžeme uplatnit 
v práci či v jiném přivýdělku nad rámec stálého zaměstnání. Díky 
internetu je možností vzdělání tisíce a zadarmo.

Strategie snižování nákladů. Podívat se do svého vyúčtování a s od-
stupem zhodnotit, jestli neutrácíme za zbytečnosti a do budoucna se 
jich vyvarovat. Určitě se nevyplatí nakupovat věci nad své možnosti, 
abychom si udrželi domnělý životní standard či ohromili ostatní. Nedej 
bože se kvůli tomu zadlužovat. Za zmínku také stojí spontánní nákupy. 
Pokud si chceme koupit něco dražšího, počkejme pár dní a zvažme, 
jestli to opravdu potřebujeme.

Vytvořit si správný fi nanční návyk. Příkladem může být sport. Když 
uběhneme napoprvé 15 km, bude nás bolet celé tělo a už se k běhání 
nikdy nevrátíme. Pokud začneme pozvolna, budeme se postupně 
zlepšovat a činnost nás bude bavit.

Co může pomoci? Nastavit si trvalý příkaz den po výplatě, který 
odejde na šetřící účet. Obecně se doporučuje 10 % ze svých příjmů. 
Takovou částku na našem osobním rozpočtu výrazně neucítíme.

Nebrat šetření jako zlo, ale naopak jako platbu pro nás samotné. 
Když totiž utratíme vše, co vyděláme, nám samotným nezbyde nic.

Ušetřené peníze je dobré rozumně investovat, majetek postupně 
zhodnocovat a chránit proti infl ací.

Protože se jedná čistě o informativní článek, musí tu být na závěr 
jedna formalita. Nejedná se o investiční doporučení, investiční  po-
radenství či fi nanční poradenství. Neposkytuji žádnou z hlavních či 
vedlejších investičních služeb vyjmenovaných v zákoně o podnikání 
na kapitálovém trhu č. 256/2004 Sb.
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

je konec října, a kromě 
toho, že si připomínáme vznik 

Československa v roce 1918, také postr-
kujeme ručičky hodin o jednu hodinu zpět, 
posouváme soumrak do odpoledních hodin, 
symbolicky vstupujeme do zimního období 
a začínáme se těšit na konec března, kdy 
rafi čky posuneme zase dopředu. 

V posledních letech sílí hlasy, žádající zru-
šení letního času. Jistě pominula část důvodů, 
kvůli nimž se před léty posun času zaváděl, 
a tak by návrat k normálu asi dával smysl – 
včetně toho, že by letadla, vlaky či dálkové 
autobusy nemusely tyto situace složitě řešit. 
Také se ovšem argumentuje tím, že změna 
času vede k dezorientací našich organismů, 
jejichž biorytmy jsou takto narušeny s nebla-
hými důsledky pro kvalitu našeho života. Já si 
rád užívám dlouhých letních dnů a tyto obavy 
jsem moc nebral na vědomí; kdyby to bylo tak 
vážné, tak bychom snad ani neměli cestovat 
dál než za humna. Létání přes 6 časových 
pásem do New Yorku mi sice dávalo docela 
zabrat, ale vždycky jsem se s tím – stejně 
jako se změnami času - docela rychle srovnal. 

Kolem reakcí lidského organismu na změ-
ny času a světla, a vůbec kolem časového roz-
vržení lidských činností, se mezitím rozvinul 
celý vědní obor, zabývající se našimi „vnitřní-
mi hodinami“, které se snaží řídit naše aktivity 
a jejichž ignorováním si můžeme způsobit 
vážné problémy. A není to okrajová záležitost, 
tento výzkum si v roce 2017 vysloužil Nobelo-
vu cenu za medicínu. Pravda, výzkum „vnitř-
ních hodin“ vychází vesměs z experimentů 
prováděných na myších a potkanech, ale myši, 
potkani a lidé mají nejspíš víc společného, než 

si myslíme…
Můj zá-

jem o tuto 
problemati-
ku vyvolal 
a m e r i c k ý 
profesor in-
dického pů-
vodu Satchin 
Panda, který 
byl před ča-
sem hostem 
televizního 
pořadu Hyde 
Park Civili-

zace. Kromě toho, že mě okouzlilo profeso-
rovo příjmení, zaujal mě i jeho celkem jedno-

duchý návod na zdravý život – vlastně stačí 
co nejvíce využít přirozený rytmus těla. To 
znamená dodržovat pravidelný denní režim, 
snídat s časovým odstupem po probuzení, 
nejíst večer, veškerou potravu zkonzumovat 
během maximálně 12 hodin, být co nejdéle 
na denním světle a co nejméně se vystavovat 
světlu modrému (které vyzařují obrazovky 
televizorů, počítačů či tabletů), spát 7-8 hodin, 
cvičit a namáhat tělo především během dne 

atd. A to opakovat každý den. Prostě srov-
nat životní rytmus a styl s oněmi vnitřními 
hodinami.

Přiznávám, že mi učení profesora Pan-
dy připadalo nejprve poněkud komické. 
Každopádně jsem si ale opatřil jeho knihu 
s tajemným názvem Cirkadiánní kód (což 
jsou vlastně ony „vnitřní hodiny“), kde je 
ten návod rozpracován do detailů. A tady už 
šla legrace stranou. Kromě výše zmíněných 
doporučení kniha dokládá, že narušení cirka-
diánního kódu výrazně zvyšuje riziko obezity, 
cukrovky, kardiovaskulárních a spousty dal-
ších chorob. Nemusíme samozřejmě věřit, že 
za všemi neduhy je narušení „přirozeného“ 
rytmu našeho organismu a není vyloučeno, 
že profesor Panda je především šikovný 

komunikátor a obchodník, propagující své 
zdravovědné „zboží“. Ale to zboží je vlastně 
docela sympatické, už proto, že nepodsouvá 
žádné drastické diety ani drahé potravinové 
doplňky a dospívá k téměř banálnímu závěru, 
že je dobré žít umírněně a pravidelně; což 
už věděly naše babičky. A my také víme, že 
po krátkém či špatném spánku se cítíme hůř, 
a že nám neudělá dobře hutná večeře před 
půlnocí. Ale když je to podloženo vědecky, 
máme větší motivaci to brát vážně.

Největší problém je v tom, že dodržovat 
„Pandova přiká-
zání“ je v dneš-
ním uspěchaném 
a  n e r v ó z n í m 
světě pro 99  % 
populace nejen 
v Česku nejspíš 
zcela nereálné. 
Nejde jen o ty, 
k t e ř í  p r a c u j í 
na směny či drží 
pohotovost, ale 
třeba i o nás dů-
chodce s relativ-

ně volným časovým režimem. Kdo se večer 
nedívá na televizi, do monitoru počítače, 
nesportuje či nepopíjí při umělém světle? 
A Pandovi by se určitě nelíbilo ani to, že 
brzy ráno spěcháme do práce… Spíš je to 
tak, že celý život je tak trochu znásilňováním 
vnitřních hodin.

Ale zkusme Pandu alespoň trochu vyslyšet 
– například tak, že si při různých příležitos-
tech s určitou humornou nadsázkou položíme 

otázku: Co by tomu řekl Panda? Určitě by 
se mu nelíbilo, když strkám před půlnocí 
hlavu do ledničky nebo když po nocích něco 
sepisuji na počítači.

Jan Kára

Obálka knihy Cirkadiánní kód

Schema vlivu modrého světla na zdraví

Schema narušení cirkadiánního rytmu (kódu)

Pár rad, jak podpořit cirkadiánní rytmus



Číslo 18 / strana 6 Blatná 27. října 2023 Ročník 34 (44)

Aktivity studentů oboru Elektrikář ze SOU Blatná
V září 2022 oslavilo Střední odborné učiliště Blatná https://soublatna.cz již 60 let své existence. Na SOU Blatná 
se v historii školy vystřídalo mnoho oborů. Nabídka se ustálila na těch, které jsou na trhu práce nejvíce žádané, 
a absolventů je nedostatek: Tříleté učební denní obory Elektrikář, Autoelektrikář, Automechanik, Opravář 

zemědělských strojů. Dvouleté nástavbové studium Podnikání i dálkové dvouleté studium Včelař a Elektrikář, protože poptáv-
ka po elektrikářích je na trhu práce v ČR i EU velmi vysoká. Dny otevřených dveří jsou na SOU Blatná ve dnech 24. 10. 2023, 
28. 11. 2023 a 23. 1. 2024, vždy v úterý.

Studenti oboru Elektrikář získají zna-
losti a dovednosti pro práci na elektrických 
zařízeních do 1000 V, včetně datových sítí 
a prvků zabezpečovací techniky budov. 
Ve 3. ročníku získají Osvědčení pro práci 
na elektrických zařízeních dříve vyhláška 
č. 50/78 Sb., kterou nyní nahrazuje zákon 
250/2021 Sb. s příslušnými prováděcími 
předpisy. Dále studenti získají Osvědčení 
od specializované fi rmy pro montáž elek-
tronického zabezpečení.

Studenti vedle teorie od 1. ročníku absol-
vují ob týden praxi na špičkově vybavených 
dílnách SOU Blatná, kde provádějí zapojení, 
s nimiž se nejčastěji setkají v praxi. Ve 2. a 3. 
ročníku navíc vykonávají praktickou výuku 
přímo u zákazníků dle aktuální poptávky.

Studenti 3. ročníku oboru Elektrikář 
v září 2023 pod odborným dohledem mi-
stra odborného výcviku provedli výměnu 
zemního kabelu v obci Cehnice na Strako-
nicku. Neboť v srpnu došlo po úderu blesku 
do nemovitosti k poškození přívodního 
kabelu uloženého v zemině. Po měření bylo 
zjištěno, že na kabelu je více poruch. Kabel 
se musel nahradit novým. Jelikož by se 
do dvora objektu nedostala technika, musely 
se výkopové práce provést ručně. Studenti 3. 
ročníku začátkem září vykopali výkop o dél-
ce 38 metrů a hloubce 60 cm. Do výkopu 
byl uložen nový kabel, který byl zavlečen 

do ochranné trubky Ø 40 mm. Kabel byl 
zasypán jemným pískem, zeminou, nad 
kabelem byla položena výstražná fólie čer-
vené barvy. Nakonec kluci výkop kompletně 
zahrnuli zeminou a provedli úpravu terénu. 
Po připojení kabelu je opět elektroinstalace 
v rodinném domě bezpečná a provozuschop-
ná. Zákazník si nepřál fotografování, proto 
nebyly z akce pořízeny fotografi e.

Školení v SOŠE Hluboká nad Vltavou 
ve dnech 3. až 5. 10. 2023. Po roce přišla 
na SOU Blatná nabídka od firmy EG.D 
a Střední odborné školy elektrotechnické 
(SOŠE) v Hluboké nad Vltavou, která spolu-
pracuje s distribuční fi rmou EG.D, na škole-
ní kabelážních prací a připojení pojistkových 
skříní. Záměrem bylo na specializovaném 
pracovišti přiblížit studentům kompletní 
práci se silovými kabely. Zároveň firma 
EG.D, jež poptává pracovníky do svého 
kolektivu, spojila školení s náborem. Školení 
se zúčastnili studenti 3. ročníku SOU Blatná 

oboru Elektrikář, kteří byli pod dohledem 
místního mistra p. Bc. M. Řeřichy.

1. den dopoledne po zahájení bylo pro-
vedeno školení BOZP. Pak začala praktická 
výuka: odizolování silových kabelů a zapo-
jování malých pojistkových skříní.

2. den byla výuka rozšířena na připojo-
vání velkých pojistkových skříní s užitím 
kabelů nejvyšších průřezů, např. AYKY 
4x240mm2. A to byla pro studenty fuška : )

3. den byla výuka směrována na ka-
belové spojky, kde po odizolování kabelů 
se kluci učili montovat spojkové trubičky 
jednotlivých žil kabelu a poté realizovali 
dokončení pomocí PB hořáku a smršťova-
cích návleků. Celé školení mělo pro studenty 
oboru Elektrikář velký přínos do následné 
praxe a budoucího zaměstnání.

Text a foto: Alexander Miško, mistr 
odborného výcviku oboru 

Elektrikář, SOU Blatná

Střílí se Evropa v boji proti CO2 do nohy?
(pokrač. ze str. 4)

Oteplení planety je nepopiratelné a bez-
pochyby je za něj, mimo jiné, zodpovědná 
i lidská činnost, ale je potřeba, říci, že ochla-
zení planety o 2 stupně by bylo mnohem 
více devastující a způsobilo velké problémy, 
především s dostatkem potravy pro lidstvo.

Nechtěl bych rozhodně zlehčovat proble-
matiku CO2 a globálního oteplování, ale jen 
chci vyjádřit svůj názor, že Evropa se rozhodla 
vynaložit nemalé prostředky a zvolit cestu, 
kdy obětuje nemalou část svého bohatství 
a blahobytu do, v tuto chvíli, nerealizovatel-
ných opatření.

Je samozřejmě pravdou a to smutnou, 
že v oblasti výroby „ekologických“ věcí je 
v popředí Čína, která neváhá a využije každou 
příležitost. A tak v Číně stoupá produkce CO2 
vznikají laguny plné jedovatých splašků, tak 

aby byla maximálně uspokojena touha Evropy 
po zelených produktech.

Na závěr bych rád podotkl, že lidská čin-
nost vytváří větší problémy než ono magické 
a nenáviděné CO2 a to např. plastový odpad, 
jedovaté laguny, dětskou práci v toxických 
dolech na kobalt, který je potřeba do baterií 
pro elektroauta a mnoho dalšího.

Proto mám osobně největší obavu z toho, 
že Evropa se stane mučedníkem a obětuje 
svou prosperitu a bohatství v marném boji, 
místo toho, aby se skutečně zaměřila na efek-
tivní způsob nápravy lidské činnosti na naši 
planetu.

Jen na úplný závěr, už jste slyšeli o autech 
na vodík s palivovými články? Tuto cestu 
Evropa úplně zavrhla, ale jiné technologicky 
špičkové země v ní dělají nemalé pokroky, 
např. Japonsko, Jižní Korea, Čína a to je právě 
ta ukázka jednostranného zaměření a sázky 

na jednu kartu, která nemusí vyjít a může to 
být velmi bolestivé.  

Josef Etlík ml.
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Kuželkářský maratón

V pátek 6. října se žáci 4., 5., a 6. ročníku 
zúčastnili Kuželkářského maratónu, který 
pořádal oddíl kuželek TJ Blatná. Maratón za-
hájili naši čtvrťáci. Mnozí z nich drželi kouli 
poprvé v životě, ale i přesto dosáhli skvělých 
výsledků a předčili i své spolužáky z vyšších 
ročníků. Každý hráč mohl házet patnáctkrát. 
Nejlepší výsledek zaznamenala Hanička 
Pekárková ze IV.B, která dosáhla 63 bodů.

Sportovní dopoledne se dětem velmi líbi-
lo, všichni jsme si ho užili a věříme, že některé 
z dětí posílí v budoucnu řady oddílu kuželek 
TJ Blatná. Za tuto příležitost bychom chtěli 
poděkovat p. Svačinovi, který byl jedním 
z organizátorů tohoto maratónu.

L. Novotná, T. Kuparová
třídní učitelky 4. tříd

ZŠ J. A. Komenského Blatná

Kuželkářské 
dopoledne

Do kuželkářského maratonu se přihlásilo 
více než 200 zájemců z řad žáků 4. – 9. tříd, 
což nebylo možné organizačně zvládnout. 

Do maratonského klání se zapojily tři nej-
mladší ročníky. Aby to nebylo líto těm 
starším, byla jim nabídnuta možnost zahrát 

si kuželky v dalším týdnu. Velmi jsme tuto 
možnost uvítali a sedmáci, osmáci a deváťáci 
si dvouhodinové koulení pořádně užili.

Děkujeme panu Svačinovi za možnost 
zapojit se do maratonu či využít další termín 
pro starší žáky. Věříme, že se mezi účastníky 
najdou noví členové kuželkářského týmu.

Krapsová Jana
ředitelka školy 

ZŠ J. A. Komenského Blatná

Pěšky do školy
Žáci 3. B a 7. A se ve dnech 18. až 22.září 

zapojili do akce Pěšky do školy. To, co bylo 
pro dřívější generace samozřejmé, to některé 
dnešní děti neznají. Během této akce žáci 
poznali, jaké je to prima se ráno rozhýbat, 
nadechnout se a klidně kvůli tomu i vstát 
o trochu dříve. Byl to jen jeden týden, ale 
některé děti zjistily, že jít do školy pěšky, ať 
už s rodiči nebo kamarády, hezky si při tom 
popovídat a potkávat se, je fajn. 

Snažíme se tedy do školy dál šlapat hlavně 
po svých a dělat něco nejen pro tělo, ale i pro 
duši. Díky všem, kteří se zapojili.

 Marcela Karbanová a Hana Loudová 
třídní učitelky III. B, VII. A

ZŠ J. A. Komenského Blatná
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Akademie TJ Sokol Blatná proběhla v roce, kdy si 
připomínáme 90. výročí otevření sokolovny.

Tradičně se po slavnostním nástupu představily jednotlivé oddíly 
(zejména dětské) s ukázkami své činnosti.

Početní diváci odměňovali vystoupení nadšeným potleskem.
Na fotografi ích vidíte nástup a oddíly: rodiče a děti, nejmenší děti, malé děti, 

míčové hry pro děti, badminton, judo a samozřejmě mažoretky.
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MASARYČKA V POHYBU
PODZIMNÍ ATLETIKA

27. září 2023 se uskutečnil 
na letním stadionu již 16. ročník 
atletických závodů. Kromě pořá-

dající ZŠ TGM a Záboří se zúčastnily školy 

Hvožďany, JAK Blatná, Sedlice, Kasejovice, 
Radomyšl a Bělčice. Za krásného slunečného 
počasí a početného atletického zastoupení 
i solidní žákovské divácké kulisy byla vidět 
spousta kvalitních výkonů. Naši školu repre-
zentovalo 34 závodníků, kteří získali celkem 
14 medailí, z toho 7 zlatých, 1 stříbrnou a 6 
bronzových. 

OČMS
Ochrana člověka za mimořádných situací

6. října 2023 
proběhl na naší 
škole tradiční 
BRAŇÁK. Žáci 
druhého stupně 
vždy absolvují 
ve družstvech 
vyfáborkovanou 
trať v okolí Špej-
charu a Zadního 
Topiče. Na sta-
novištích hašení, 

požární ochrana, topografi e, policie, evaku-
ační zavazadlo a zdravověda plní úkoly sou-
visející s ochranou člověka za mimořádných 
situací. Ve škole vždy žáci zhlédnou různá 
videa a napíší test k této problematice. Díky 
spolupráci s HZS Strakonice a Policií ČR 
(p. Tůma) jsou úkoly na stanovištích odborně 
připraveny. 

I letošní rok nám počasí přálo, děti si 
aktivity v přírodě užívaly a navíc oprášily 
důležité znalosti a praktické činnosti, které 
se jim mohou v životě hodit. 

TĚLOCVIK NA KUŽELNĚ
Začátkem října jsme po dohodě s panem 

Svačinou z oddílu kuželek TJ Blatná uskuteč-
nili tělesnou výchovu na kuželně. Žáci 5. až 
8. ročníků se seznámili s pravidly a v praxi 
vyzkoušeli atmosféru závodů na kuželkářské 
dráze. Všechny nás to po počátečních neú-
spěších bavilo, a když začaly padat i devítky, 
propukaly na kuželně výbuchy ovací. Pro 
mnohé to určitě nebyla poslední zkušenost 
a někteří budou možná pokračovat ve šlépě-
jích blatenských kuželkářů.

Mgr. Jaroslav Voříšek, učitel TV

Pokud Vás v minulém čísle zaujal článek „Kruhové ob-
jezdy - již navždy s námi“ a marně jste hledali podpis autora, 
nebyli jste sami. Zavinil to tiskařský šotek, který se pokusil 
utajit autora článku, jehož myšlenka - přemístit na kruháč 
v Blatné kamenné růže ze třídy J.P. Koubka,  soudě podle 
ohlasů, zaujala hodně z Vás. Autorem článku je Martin 
Beneš, výkonný ředitel Tesly Blatná a.s. a člen blatenského 
městského zastupitelstva. Omlouvám se za nedopatření, 
od šotka se podle dosavadních zkušeností omluvy nikdy 
nedočkáte.

ZM
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Oslava Dne tělesně a zdravotně postižených
Tak jako v předešlých letech, tak i letos jsme pro členy 

místní organizace Blatná připravili oslavu Dne tělesně 
a zdravotně postižených. Již pro nás 8. ročník připomenutí 

Dne tělesně a zdravotně postižených začal ve velkém sálu KC Blatná.
Po seznámení s programem a závěry sjezdu STP v ČR, který se 

konal v Benešově, Lubošem Srbem, nás starosta města ing. Robert 
Flandera seznámil se záměry města, o akcích a úpravách v ulicích 
a odpověděl na dotazy k tomuto tématu. Bylo vidět, že dění ve městě 
mnohé zajímá a besedu se starostou po krátké přestávce vystřídala 
Blatenská hudební kapela pod vedením pana Koubka s písněmi našeho 
mládí, při kterých si mnozí rádi zanotovali.

Jako další vystoupil taneční soubor dětí „Obec baráčníků z Rado-
myšle“, pod vedením panimámy Zdeňky Juskové. Střídali se malí, velcí 
tanečníci s Československou besedou, které se věnují pro udržování 
tradic staročeských zvyků.

Díky nadšení mnoha lidí se daří naštěstí folklór udržovat, proto 
byli tanečníci odměněni velkým potleskem přítomných a i sladkou od-
měnou. Po vystoupení malých baráčníků pokračovala hudební kapela 
pana Koubka, která vytáhla některé přítomné před podium k tanci.

Členky našeho svazu se postaraly o občerstvení, pití nám zajistila 
kavárna a kdo si nemohl pití z kavárny přinést, s úsměvem pomohli.

Věřím, že se podařilo připravit opravdu pěknou a kvalitní akci. 
A to především díky fantastické práci všech, kteří Den zdravotně 
a tělesně postižených připravovali. Je radost spolupracovat s lidmi, 
kteří svou práci dělají nejen s vysokým odhodláním, především však 
s nadšením pro dobrou věc.

Mě osobně velice těší velký zájem o tyto naše akce a s těžkým 
srdcem jsem sledoval zájemce, kteří přišli nad rámec kapacity sálu. 

Za výbor STP v ČR z.s.,
místní organizace Blatná

Milan Vrbský
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ptačí hlasy, budíc v nás lásku k těm
to tvorům

 a soucit s nim
i. C

o 
drobných příběhů ze života zvířat nám

 vypravovala, o věrných psích, 
kravičkách 

dojnicích, 
voloušcích 

tahounech, 
o 

ubohých 
koních 

nem
ilosrdně týraných za všecku práci, kterou vykonali, o ptáčcích 

zpěváčcích, jím
ž vybírali hnízda nezbední kluci, potrestaní za to tím

, 
že orli a krkavci jim

 vyklovali oči! – A
 co vypravovala, skutkem

 
dokládala; ujím

ala se opuštěných koťat, hladovým
 psům

 dávala 
zbytky jídla, uschovávané za tím

to účelem
, hájila kdekteré ptačí 

hnízdo, o něm
ž věděla, ptáčkům

 v zim
ě sypala, vše bez velkých řečí, 

jakoby takové věci sam
y sebou se rozum

ěly.  
  K

dysi – bylo to v Sušici a já byl tehdá m
alý chlapec, jedva pětiletý, a přece se živě pam

atuji – pohodili 
dom

ácích novorozené selátko na hnůj, dom
nívajíce se, že je m

rtvé. Sabina je spatřila náhodou a postřehla, že 
ještě dýše, i šla to oznám

it dom
ácím

u, který ji řekl, že svině je zalehla a že, není-li úplně m
rtvé, za m

álo bude 
po něm

. K
onec té rozm

luvy byl ten, že jí řekl v sam
ém

 sm
íchu, aby, m

yslí-li, že sele ještě obživne, si je vzala a 
sobě ponechala, že je jí daruje. – V

zala je a vidouc, že je jenom
 zkřehlé, třela je, teple obalila a uložila do senem

 vystlané bedničky, do níž vespod vložila 
přim

ěřeně teplou vodou naplněné ohřívadlo. Zvířátko přišlo skutečně k sobě a strávilo první noc v našem
 dětském

 pokoji, ovšem
 že ve své bedničce, a 

Sabina oné noci několikrát vstala, aby znovu a znovu ohřívala vodu v ohřívadle a m
léko v láhvi s kaučukovým

 sosákem
, jím

ž je napájela. K
dyž nazejtří 

zvíře se m
ělo k životu, přestěhovala je i s bedničkou do sousední prázdné kom

ůrky, kde pobylo nevím
 kolik dní, ve dne v noci hleděno, krm

eno a čištěno, 
takže se utěšeně zm

ohlo, zesílilo a přibývalo na těle, načež bylo přestěhováno do chlévce a dále krm
eno a hleděno. C

hodíval jsem
 se Sabinou k něm

u, když 
je ve dne krm

ila, a ještě dnes je m
ám

 živě na očích, bylo celé černé, jen dlouhou bílou lysinu m
ělo od čela do rypáku. R

ostlo jako z vody a záhy bylo z něho 
statné zvíře, jež opravdově dojem

ně přilnulo ke své ošetřovatelce, jevíc nezm
ěrnou radost, kdykoliv jí spatřilo a provázející ji jako pejsek po dvoře, 

obskakujíc jí a rochajíc radostně, jako by k ní m
luvilo. I dorostlo a jeho dny se naplnily; byl stanoven den, kdy m

ělo se rozloučiti se životem
. 

   „Sabino“, prom
luvil k ní otec, „vy jste  si to prase vychovala. N

áleží vám
. D

ám
 je odhadnout a co by stálo, vám

 vyplatím
.“ 

   O
dm

ítla velm
i rozhodně. „N

e“, odpověděla, „krm
ení pro ně jsem

 nekoupila a práce m
oje náleží těm

, jim
ž jsem

 se dala do služby. Jsem
 povinna je konat 

vedle všech svých sil.“ 
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Akce
28. 10. 10 h
Pientní akt ke vzniku samostatného 

28. 10. 20 h

1. 11. 18 h 

3. 11. 19 h

3. 11. 19.30 h 

4. 11. 18.30 h

4. 11. 19 h

5. 11. 17 h

9. 11. 18 h 

Kino
1. 11. 19 h
Ran 

5. 11. 15 h

8. 11. 19 h 

10. 11. 20 h

Knihovna 

Úterý 14–16 h

7. 11. 16 h

10. 11. 15 h

Komunitní 
centrum 
2. 11. 17 h

2. 11. 16.30 h

2. 11. 16.30 h

6. 11. 18–20 h

Kulturní
kalendář
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9. 11. 16–19 h

Piatnik

9. 11. 16.30 h 

11. 11. 18 h

 

Rosado

út–ne 10–17 h

5. 9.–12. 11. út–ne 10–17 h

5. 9.–5. 11.

5. 9.–5. 11.

7. 11.–10. 12.

7. 11.–7. 1.

11. 9.–30. 11.
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28. 11.–31. 1. út–ne 10–17 h

26. 11. 15–17 h 

24. 11. 19 h 

20. 1. 2024 19 h 

Kulturní Plantáž Blatná

kulturniplantazblatna

www.plantaz-blatna.cz
Pěstujeme 

kulturu
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port
Zápasy Datels 
a jejich fanoušci

V uplynulých dvou týdnech se odehrála 
celá řada zápasů, a to nejen na domácím hřišti. 
Minipřípravka absolvovala velmi úspěšný 
turnaj v Prachaticích. O týden později sem 
zavítala na turnaj i přípravka Datels. Tým 
svedl úspěšný zápas proti Swietelsky Pedagog 
ČB a domácím Prachaticím, Zliv mu však ví-
tězstvím utekla. Poděkování zde patří Jankovi 
Pangrácovi, který odehrál celý turnaj ve dvou 
lajnách a neuvěřitelně táhl celý tým.

Mladší žáci sehráli zápas 15. října, kdy 
vycestovali vstříc vítězství proti SK Inter 
Blovice, které s přehledem přehráli stavem 
1:5. Střelci gólů byli Jakub Jukl, Matouš Břez-
nický, Matyáš Koptyš a Tomáš Pekárek, jenž 
zasadil soupeři hned dva góly. Následující 
zápas odehráli Datels již na domácím hřišti, 
kde proti nim stála HbC Zliv. V tomto utkání 
Datels přehráli hostující Zliv stavem 8:0. 
Do branky úspěšně zasadili Matyáš Koptyš, 
Václav Šimánek, Tomáš Pekárek (2 góly), 
Martin Cink, Štěpán Vohryzka (3 góly).

Starší žáci sehráli zápas 14. října proti SK 
Suchdolu nad Lužnicí, kde prohráli stavem 
10:4. O čtyři luxusní góly se postarali střelci 
Štěpán Bulka a Ondřej Vrba, přičemž každý 
zasadil soupeři po dvou gólech.

Dorost odehrál domácí zápas 22. října 
proti TGB Swietelsky Pedagog ČB. Utkání 
bylo na obou stranách velmi vyhrocené, do-
cházelo k častému vyloučení hráčů. Konečný 
stav utkání byl 3:7, přičemž jeden gól soupeři 
uštědřil Jakub Slezák a dva Vojtěch Dokoupil.

Muži (B) odehráli domácí zápas 14. října. 
Zápas byl po celou dobu velmi vyrovnaný 
a Datels soupeři nic nedarovali. Při vyrov-
naném stavu 4:4 se zápas překlenul do pro-
dloužení, kde bohužel Datels podlehli soupeři 
konečným stavem 4:5. Fanoušci nicméně i tak 
vyjádřili podporu, a i přes nepřízeň počasí 
(zápas se odehrával i během silného deště) 
hřiště neopustili.

Muži (A) odehráli v posledních dvou týd-
nech dva zápasy. Jejich soupeřem byl 14. října 
HBK Bulldogs Brno. Z tohoto zápasu bohužel 
vzešel jako vítězný tým Bulldogs a Datels se 
vrátili domů s konečným stavem 5:3. Autorem 
dvou gólů byl David Braun a jeden gól soupeři 
uštědřil Martin Fiala. Nutno podotknout, že se 
větší počet hráčů Datels potýká se zraněním, 
z nichž některá jsou bohužel i dlouhodobá. 
Tým se i tak snaží vytěžit z každého zápasu 
maximum a hodně vypomáhají i muži (B) 
nebo hráči dorostu. O týden později čekal 
Datels zápas na domácím hřišti, kde proti 
nim stanul soupeř HBC Malenovice. V tomto 

utkání Datels zvítězili úspěšně stavem 9:2. 
Prohrou však zůstávají vážná zranění dalších 
třech klíčových hráčů ze základní sestavy.

Datels ví, že mají silnou fanouškovskou 
základnu. Jednu z nejsilnějších v České re-
publice. Proto bychom zde rádi poděkovali 
fanouškům, kteří nechybí na žádném zápase, 
radují se s námi z vítězství a podporují nás 
v čase proher. Poděkování patří i skupině Anča 

Band, která speciálně pro Datels složila píseň 
„Datels“ (k poslechu je i na youtube pozn. 
autora) a která je nyní hrána při nástupu Datels 
mužů „Áčka“ při domácích zápasech. Těšíme 
se na další utkání a že i nadále budeme slyšet 
výkřik Datels! nejen v písni, ale i na hřišti 
spolu s vámi.  

Za TJ Hokejbal Blatná
Tereza Sedláčková

TABULKA DOMÁCÍCH ZÁPASŮ

Datels minipřípravka 28. 10. 12:00 hodin

Datels starší žáci 28. 10. 10:00 hodin HBC Prachatice

Datels muži (B) 4. 11. 14:00 hodin HBC Vikings České Budějovice

Datels dorost 5. 11. 11:00 hodin HBC Plzeň

Datels muži (A) 5. 11. 14:00 hodin SK Kelti 2008

Kuželkářské zpravodajství
Předcházející 2 týdny byly opět plné zápa-

sů v kuželkách. Zajímavostí je, že všechny do-
spělácké týmy je odehrály s 50% úspěšností.

Áčko – Divize Jih
V sobotu 14. října hostila blatenská vlaj-

ková loď v sestavě F. Cheníček, R. Flandera, 
J. Minařík, D. Lexa, V. Kobliha a L. Pavel 
Lomnici n. Lužnicí. Cíl byl jednoznačný, zís-
kat první sezónní body. To se podařilo, i když 
hosté přijeli ve výrazně oslabené sestavě, 
a domácí v týmovém rekordu zvítězili 8:0, 
3401:2792 shozených kuželek. Blýskl se pře-
devším Robert Flandera, když si s výkonem 

597 kuželek vytvořil osobní rekord a jen těsně 
zaostal za magickou šestistovkou. Následující 
pátek hrál tým na těžké dvoudráze v Jindři-
chově Hradci. Výhra hostujícího družstva je 

vzhledem ke specifi ku drah pro domácí poli-
továníhodné nedopatření, ke kterému dochází 
maximálně 1x za 10 let. A tento fakt se opět 
potvrdil. Blatná zde schytala kanára za prohru 
0:8 při skóre 2254:2648 poražených kuželek. 
Z hostů se s kuželnou nejlépe popasoval Filip 
Cheníček (424). 

Po 5 kolech je Áčko na 11. místě tabulky. 
Získat další důležité body chtějí Áčkaři v so-
botu 28. října. Na domácích drahách přivítají 
od 10:00 Pelhřimov.

Béčko – Jihočeský KP2
Blatenská rezerva zavítala v pátek 13. 

října do Tábora. Tým v sestavě L. Drnek, 
K. Baťková, O. Fejtl, L. Slezák, M. Pekárek 
a M. Rozhoň pokračoval na vítězné vlně, 
když přivezl body za výhru 6:2 a 2632:2571 
spadaných kuželek. Nejlepší výkon zápasu 
zahrál Lukáš Drnek (463). O týden později 
přišli Béčkaři o více než rok trvající domácí 
neporazitelnost. A to dost krutým způsobem. 
I s drobnými změnami v sestavě, kdy nastou-
pili P. Dlabač a B. Svačinová, padli vysoko 
0:8 při skóre 2581:2814 kuželek, čímž hosté 
z Trhových Svin vytvořili nový týmový rekord 
kuželny. Aby rekordů nebylo málo, jeden ze 
Svinenských shodil 520 kuželek, což je nové 
individuální maximum.

(pokrač. na str. 18)

Hráči A týmu

Alena a Ivana 
Gajdošovi Datels Ultras!
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Buzice zaplavila mohutná invaze cyklistů z celých Jižních Čech. Do dvou set 
příliš nechybělo

Na dvanáctý ročník cykloturistické akce 
„Cyklistické loučení s létem“ se v Buzicích 
u Blatné jistě hned tak nezapomene. Do-
staveníčko si zde dalo 160 „přátel jízdního 
kola“ z celých Jižních Čech. Vedle nadšenců 
z Blatenska tady vyšperkovali náves svými 
„ekologickými stroji“ zástupci Tábora, Čes-
kých Budějovic, Sezimova Ústí, Písku, ale 
také například elita západní oblasti ( Nepo-
muk apod. ). Prostě - jedna velká cyklistická 
rodina!

Změna je život
Celých jedenáct let vedla trasa symbolic-

kého okruhu z Buzic přes Skaličany, Vahlovi-
ce, Lacinou zpět na místo startu. Měřila cca 13 
kilometrů. Účastníky „Cyklistického loučení 
s létem“ však dostatečně proškolila, neboť 
obsahovala dva výživné a šťavnaté kopce.

Letos bylo všechno jinak. Značná část 
obce Skaličany totiž byla po obou stranách 
v důsledku probíhajících zemních prací roz-
kopána. Nadto panovalo riziko ze strany často 
projíždějících nákladních aut, transportujících 
štěrk. A tak organizátoři nemohli jinak než 
otočit směr vyjížďky na druhou stranu ve smě-
ru na Škvořetice a osadu Pacelice. „Bezpečí 
cyklistů je vždycky prioritou. Trasa byla 
označena žlutými šipkami, mimoto na každé 
křižovatce stál „regulovčík“ v refl exní vestě,“ 
uvedl jeden z pořadatelů, „Okruh se tak poně-
kud „scvrkl“, nicméně kdo chtěl, mohl si dát 
nášup! A toho využila zejména závodní esa, 
pro která „kilometr- žádná míra“!“

Naštěstí nedošlo k žádnému zranění. Byly 
zaznamenány pouze dva defekty na silničních 
kolech, nicméně to představuje pro každého 
cyklistu malou provozní „bolístku“.

I autobus patří k cyklistice
V pořadí dvanácté „Cyklistické loučení 

s létem“ v Buzicích zorganizovali pod spo-
lečnou taktovkou sportovní spolek Prosport 
Blatná, Jednota Orel Strakonice a hospoda 
„U Čiláka“ Buzice. Celá akce se navíc 
uskutečnila pod záštitou nadace „Jihočeské 
cyklostezky“ a Jihočeského kraje.

Právě nadace „Jihočeské cyklostezky“ při-
spěla ke zdaru tohoto projektu další „troškou 

do mlýna“. Vypravila autobus, který naložil 
a do města Písku dovezl  fandy cykloturistiky 
z již zmíněných velkých jihočeských měst. 
Z Písku si to zájemci o prodlouženou verzi 

příběhu v sedlech kol namířili po ose na Bu-
zice. Ten, kdo po absolvování těchto cca 30 
kilometrů ještě neměl dost, mohl pokračovat 
s hlavním pelotonem od majestátné nafu-
kovací brány na buzické návsi po místním 
okruhu. Každý účastník obdržel v cíli lístek 
do tomboly a nádavkem „sponzorskou“ polév-
ku z kuchyně „panímámy“ majitele hospody 
„U Čiláka“ Petra Samce. A ta byla, panečku! 
No, jako od maminky……

Vedle polévky zdarma si za lidovou cenu 
mohli aktéři zábavně- sportovního odpoledne 
v Buzicích dopřát klobásy a jiné výborné 
pokrmy, co hrdlo ráčilo.

Celou akci finančně podpořila i sama 
obec Buzice. A nejen to. Současná buzická 
starostka Gabriela Málková se osobně dosta-
vila do centra dění, aby účastníky pozdravila 
a uvítala. Vzápětí také „spanilou jízdu“ okolo 
Buzic sama odstartovala.

Žít jako kaskadér……
Stejně jako na jaře při „Odemykání cyk-

listických studánek“ tak i tentokrát zpestřil 
program sobotního odpoledne fantastický 
cyklokaskadér na trialu Tomáš Eibl z Děčína. 
Ani teď početné publikum nezklamal a bez-
počtem husarských kousků je naopak uvrhl 
v úžas. Skvělou show si odmoderoval sám jak 
je ostatně jeho ustáleným zvykem. Vrcholem 

jeho vystoupení byla „práce s lidským mate-
riálem“, kdy  trial míjel doslova o milimetry 
partie těl a hlav jednotlivých fi gurantů. Po té-

měř čtyřicetiminutové exhibici sklidil právem 
bouřlivé ovace. Do Tomášovy exhibice se 
nevloudila sebemenší chybička…….

Poté následovala autogramiáda a společ-
né focení s fanoušky. A jako tradiční „zlatý 
hřeb“ odpoledne tombola o téměř padesát cen, 
z 95% výrobky pro aktivní cyklistiku.

Speciální odměna čekala na všechny dět-
ské účastníky, kterých se dostavilo k improvi-
zovanému pódiu deset. Jednalo se o předměty, 
sloužící k provozování bezpečné jízdy na kole 
- houkačky, světla, blikačky… Benjamínek 
sportovního odpoledne - osmiletý klučina 
z Blatné- si odnášel cyklistickou přilbu.

Oceněn byl i nejvzdálenější účastník, 
který do Buzic cestoval neuvěřitelných 700 
kilometrů z Německa. Tím pádem dostala 
akce i punc „s mezinárodní účastí“. Čtrnáctile-
tý chasník, co oblékl „stejnokroj“ bělčických 
rytířů, vedle poukázky na výběr cyklistického 
zboží dle vlastního výběru získal také pumpič-
ku- záchranný amulet všech cyklistů.

Tak trochu jiná „babička“
Při vyslovení slova „babička“ automatic-

ky naskočí člověku obrázek šedovlasé vrásčité 
paní, pletoucí svetr nebo šálu. Ovšem nemusí 
být babička jako babička. Paní Jana Řezáčová 
z Českých Budějovic, která přijela onu sobotu 
do Buzic na „Cyklistické loučení s létem“ jako 
rovnocenná členka pelotonu, zbožňuje celým 
srdcem cykloturistiku. A 85 let by jí nikdo ne-
hádal ani náhodou. Oprávněně byla odměněna 
speciálním balíčkem coby nejstarší účastnice. 

Je to o to fascinující, že sympatická paní 
Řezáčová začala „lámat“ cyklistické kilome-
try teprve s odchodem do důchodu: „To jsem 
pro sebe teprve měla víc času. A hned jsem 
poznala, že já a cykloturistika jsme si sou-
zeni. Moc mně to baví a strašně ráda tímhle 
způsobem poznávám pamětihodnosti a krásy 
Jihočeského kraje,“ vyznává se ze svých citů.

Jezdí s kamarádkami stejného založení: 
„V úvodu jsem byla schopna za den na běž-
ném kole zvládnout až sto kilometrů. Nejraději 
okolo Lipna. Teď už vlastním elektrokolo 
a s ním si troufnu tak na šedesát kilometrů. 
Inu- věk je věk,“ usmívá se obdivuhodná ba-
bička, o které by jistě paní kněžna ze slavného 
literárního díla Boženy Němcové podruhé 
prohlásila: „Šťastná to žena!“

Dokonce i v zimě, pokud povrch silnic 
nepokrývá nebezpečná vrstva sněhu nebo 
ledovka, nedá kolu odpočívat: „To alespoň 
jezdím po úřadech a nakoupit.“

V Buzicích se prý cítila jako doma: „Bylo 
to tu takové spontánní a hřejivé. Pan Petr 
Samec dění velice pěkně a vtipně moderoval 
a komentoval.“ Také ji podle dalšího vyjád-
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Kuželkářské zpravodajství
(pokrač. ze str. 17)

Z domácích byl tentokrát nejlepší Miloš 
Rozhoň (451).

V tabulce soutěže kleslo Béčko na 5. 
místo, ale se stejným bodovým ziskem jako 
má vedoucí tým z Č. Velenic. A právě na jeho 
drahách odehrají Béčkaři utkání v pátek 27. 
října. Vzhledem ke kvalitě obou týmů i ku-
želny jsou očekávány krásné výkony. V pátek 
3. listopadu pak hráči přivítají N. Bystřici B.
Céčko – OP Strakonice a Písek

Okresní tým odehrál v pátek 13. zápas 
ve Strakonicích s místním Céčkem. V sestavě 
O. Skolek, R. Cheníček, M. Sitter, K. Koubek, 
M. Loukota a L. Skuhravý však vyšel bodově 
naprázdno za prohru 2:6 a 2319:2367 poraže-
ných kuželek. Dobrou formu potvrdil za 433 
kuželek Karel Koubek. V dalším utkání však 
pozměněná sestava (P. Prýmasová a J. Pýcha) 
napravila zaváhání, když v domácím prostředí 
nadělila Strakonicím C kanára za výhru 8:0 při 
skóre 2554:2304. Tentokrát se nejvíce dařilo 
Luboši Skuhravému (465). Ve čtvrtek 26. hrál 
tým v Písku.

Céčko se drží na 1. místě okresního pře-
boru a 1. listopadu hostí v Blatné tým Stra-
konic B, kterému bude chtít vrátit nedávnou 
porážku.
Soutěže mládeže

Dorostenecký tým hrající ligovou sou-
těž měl tentokrát volno, a tak v neděli 15. 
října hrála pouze rezerva, a to KP v Nových 
Hradech. Blatenští S. Baťková, M. Sitter, 
K. Baťková a M. Pekárek zde potvrdili roli 
favorita a zvítězili 2:0, 1218:1048 kuželek. 
O nejlepší výkon se postaral Matěj Pekárek 
(422). Družstvo i nadále neohroženě vládne 
soutěži. Další utkání na hráče čeká v neděli 
29. října od 12:30 na domácí kuželně proti 
Č. Velenicím B. Ještě před nimi se od 10:00 
představí Áčko dorostu, a to proti Kamenici 
n. Lipou.

V neděli 22. října proběhlo 2. kolo mlá-
dežnických pohárů. Mezi žákyněmi hrála 
v Radotíně S. Baťková, s krásným výkonem 
270 kuželek zde obsadila 2. místo. Dorost 
zajížděl na Žižkov s účastí M. Kalousové (2. 
místo, 565), K. Baťkové (4. místo, 542), B. 
Svačinové (7. místo, 512), A. Fürstové (10. 
místo, 499), T. Drnkové (14. místo, 440), M. 

Pekárka (15. místo, 514) a M. Sittera (25. 
místo, 431).
Blatenští mimo mateřský oddíl

Velký úspěch zaznamenal v interligových 
Rokycanech K. Koubek ml. Zahrál si totiž 
na Světovém poháru, kde se mezi sebou utkali 
mistři evropských zemí. V těžké konkurenci 
bohužel s týmem do další fáze nepostoupil. 
V ženském rokycanském týmu je M. Kalouso-

vá jednou z hlavních tahounek, v posledním 
domácím zápase byla nejlepší hráčkou (555). 
V Táboře bojuje J. Vaňata, v duelu s Lomnicí 
získal bod za 551 kuželek. Po počátečních 
nevýrazných výkonech se do své formy vrací 
i J. Vokurka v Příbrami, když v Aši naházel 
555 kuželek a pomohl týmu k výhře. Všem 
přejeme, ať se jim i nadále daří.

Za Kuželky TJ Blatná 
Lukáš Drnek

10129802_Skoda-Auto_OP_ZSA_2023_210x297.indd   1 18.08.2023   12:55

ření těší, že se cykloturistice věnují i její oba 
potomci.

Stále na vlastní pohon
Stejný obdiv a úctu si zaslouží další nestor 

jihočeské cykloturistiky, který si to v Buzicích 
náramně užil- pan Josef Doležal (83 let) ze 
Sezimova Ústí. „Do pedálů se opírám už 
čtyřicet let,“ představuje své sportovní „já“ 
houževnatý důchodce, „Za sezónu na kole 

urazím tak 3000 kilo-
metrů. Co mně letos 
opravdu potěšilo, že se 
mi podařilo zvládnout 
trasu z Prahy do Tábora 
( 108 kilometrů! ).“

Je třeba zdůraznit, 
že při svém vysokém 
věku Josef Doležal  stá-
le ignoruje existenci 

elektrokol a dýchá čerstvý vzduch v sedle 
klasického „treka“: „Snažím se sám nebo 
s kolegy vyrazit někam každý týden a dvakrát 
v roce na více dní. Rád vzpomínám na loň-
ský rok, kdy jsme v partě třiceti lidí strávili 
příjemný týden ve vedlejší Blatné, ubytovaní 
v prostorách DDM. Objížděli jsme okolí 
města a bylo to opravdu moc fajn.“

(dokončení v příštím čísle)
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Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

B. Němcové 29, Blatná, Tel.: 722 006 768
Bellucci EC

SUCHÁ PŘÍSTROJOVÁ PEDIKÚRA
- ošetření se provádí bez namáčení 
- vysoká profesionalita a návaznost 

na podologickou péči
- ošetření provádí zdravotní sestra - specialista 

na podologickou péči

MEZOTERAPIE - aplikace kyseliny                
                           hyaluronové

- mezoterapie je velmi účinný anti-agingový 
zákrok

- jedná se o minimálně invazivní metodu

13:00 hod. / zasedací místnost městského úřadu Sedlice 
   dílnička s výrobou vlč ích máků
   výstava a prezentace Československé obce legionářské 
   a spolků  podporujících válečné veterány
   sbírka Paměti  národa ke Dni válečných veteránů

14:00 hod. / Náměstí  TGM, pomník obětem světových válek 
   pietní akt za válečné veterány  
   vystoupení žáků  ZŠ Sedlice
   hudební doprovod: pěvecký a chrámový sbor Velkobor 

Jednota Československé obce legionářské ve Strakonicích,
Klub žen Sedlice a Město Sedlice

pořádají

DEN VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ
u př í ležitosti  105. výroč í  ukončení 1.  světové války 

Sedlice, sobota 11.  11.  2023

Hledáme nové zaměstnance na pozici ci „„ZÁMEČNÍK A SVÁŘEČ Č “.“. „„„

     Náplň práce: pppp pppp

- Zámečnické práce v nově vystavené hale  
- Svařování dílů a kovových konstrukcí 
- Výroba ocelových hal, jednoúčelových strojů 
- Kovovýroba 

 

Záhrobí 40, 387 43 Bělčice 
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BUĎTE SOUČÁSTÍ 
STABILNÍ RODINNÉ FIRMY
S BUDOUCNOSTÍ! 

PASSION FOR TIMBER

pfeifergroup.com/cs

We connect people, 
nature and technology.

For better wood solutions.

ZAJÍMÁ VÁS, JAK 
TO U NÁS VYPADÁ?

NASKENUJTE QR KÓD.

Pfeifer Holz s.r.o. 
Chanovice 102 
341 01 Horažďovice

Pfeifer Holz s.r.o.
Trhanov 72
345 33 Trhanov

Ivana Šimonová
tel. 602 659 522 
nabor@pfeifergroup.com

Marie Chmelíková
tel. 379 414 013
nabor@pfeifergroup.com

Aktuálně volné pozice: 
CHANOVICE  Směnový údržbář / Dělník ve výrobě
TRHANOV Obsluha linky / Elektrikář

13. plat 
25 dní dovolené
Přítomnostní prémie 1 000 Kč / měsíc
Stravenkový paušál
Příspěvek na dopravu / svozy do zaměstnání 
Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího ...

Neváhejte a přijďte se k nám osobně podívat.
Pohovory v Chanovicích probíhají každou středu v 9,00 hod.

TRHANOV

CHANOVICE

(pouze Chanovice)
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Autodoprava Petr Chvátal Blatná
Chlumská 1355 - 388 01 Blatná

+420 603 247 601

www.adchvatal.cz             ad.chvatal@seznam.cz

►  Zemní a výkopové práce, traktorbagr + otočný bagr

►  Dovoz kameniva, písku, betonu

►  Kontejnerová přeprava, pronájem kontejneru,

 odvoz suti

►  TATRA 815 sklápěč  + hydraulická ruka

Přijmeme 1-2 řidiče MKD řidičský průkaz sk. C + E,

mzdové ohodnocení – 41.000 Kč ,

pojištění pracovní neschopnosti, 13. plat, víkendy volné,

stálá práce

Společnost Alfabeton s.r.o. 
Blatná

přijme do hlavního pracovního poměru pracovníka/
pracovnici na pozici

dispečer/dispečerka provozu 
 pracovníka na pozici řidič skupiny C na obsluhu 

domíchávače betonových směsí 
 obsluhu čerpadla betonových směsí.

Velmi dobré platové podmínky, zaměstnanecké benefi ty. 

Bližší informace na telefonu 603 258 299. 

SlaDílna u parku
 

 sladilna_u_parku

Fügnerova 471,
Blatná

Sladké i slané dorty, koláče,
zákusky, makronky a pečivo. Ruční
malba a modelace jedlých figurek,

květin a mnoho dalšího....
Jednohubky, dvouhubky a

chlebíčky z našich pomazánek.
Vždy čerstvé a na míru pro Vás...

Zakázková výroba
 

Pečeme pro Vás dorty

   Objednávky
+420 731 823 248

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

32 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

65letý muž 
hledá přítelkyni 
na trvalý vztah.

Mobil: 

608 979 757
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Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

VÝSTAVBA  A REKONSTRUKCE 
BYTOVÝCH 
I NEBYTOVÝCH OBJEKTŮ
NOVOSTAVBY 
KOMPLETNÍ STAVEBNÍ ČINNOST

+420 737 18 19 19
info@spacesolution.cz

www.spacesolution.cz

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

Autodíly -    
     železářství

MAREK CHVÁTAL

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

televize
200+ 

programů

mobil
pro celourodinu

Jsme vám nejblíž

Máme
nejnovější zařízení 

a moderní
optickou síť

Naši technici
vám pomůžou
ve dne v noci

Rádi se potkáme
osobně na našich

zákaznických
centrech

Stabilním
internetem

připojíme celou
domácnost

Internet
až 500 Mb/s

299
Kč
měs.

od

Nad Lomnicí 1255, 388 01  Blatná
sluzby.blatna@nej.cz
488 999 488

navštivte naše zákaznické centrum v Blatné
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